

(b) The charge that shots were fired by the police is without foundation;

(c) No persons were arrested or prosecuted in this matter.

736th meeting,
31 July 1956.

1612 (XVIII). Petition from Mr. Apédo Avoussi (T/PET.7/458)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Apédo Avoussi concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹²⁵

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The programme of military manoeuvres was drawn up long before the arrival of the Visiting Mission;

(b) The exercises always take place in open country and the population is warned in advance;

(c) There is no intention of intimidation in these manoeuvres.

736th meeting,
31 July 1956.

1613 (XVIII). Petitions from Mr. Max Kodzo Tamakloé (T/PET.7/459, 491)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Mr. Max Kodzo Tamakloé concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹²⁶

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and the statement of the special representative, in particular that:

(a) The petitioner had been addressing an unlawful assembly on the public highway;

(b) He had been taken to the police station for verification of identity.

736th meeting,
31 July 1956.

1614 (XVIII). Petition from Mr. Otto Logâ (T/PET.7/460)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Otto Logâ concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,¹²⁷

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statement of its special representative, in particular that:

(a) The petitioner's card was handed to the police on 30 August and he was requested to call for it;

(b) No legal proceedings have been taken against him.

736th meeting,
31 July 1956.

(b) L'allégation selon laquelle des coups de feu auraient été tirés est sans fondement;

(c) Personne n'a été arrêté ou poursuivi dans cette affaire.

736ème séance,
31 juillet 1956.

1612 (XVIII). Pétition de M. Apédo Avoussi (T/PET.7/458)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Apédo Avoussi, concernant le Togo sous administration française¹²⁵,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

(a) Le programme des manœuvres militaires avait été établi longtemps avant l'arrivée de la Mission de visite;

(b) Les exercices ont toujours lieu en rase campagne et la population en est avertie à l'avance;

(c) Il n'y a aucune intention d'intimidation dans ces manœuvres.

736ème séance,
31 juillet 1956.

1613 (XVIII). Pétitions de M. Max Kodzo Tamakloé (T/PET.7/459, 491)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Max Kodzo Tamakloé, concernant le Togo sous administration française¹²⁶,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

(a) Le pétitionnaire haranguait un attroupement illégal sur la voie publique;

(b) Il a été conduit au poste de police pour vérification d'identité.

736ème séance,
31 juillet 1956.

1614 (XVIII). Pétition de M. Otto Logâ (T/PET.7/460)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Otto Logâ, concernant le Togo sous administration française¹²⁷,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que:

(a) La carte du pétitionnaire a été remise à la police le 30 août et il a été prié de venir la chercher;

(b) Aucune poursuite n'a été engagée contre lui.

736ème séance,
31 juillet 1956.

¹²⁵ See T/PET.7/458, T/OBS.7/37, T/L.701.

¹²⁶ See T/PET.7/459, 491, T/OBS.7/37, T/L.701.

¹²⁷ See T/PET.7/460, T/OBS.7/37, T/L.701.

¹²⁵ Voir T/PET.7/458, T/OBS.7/37, T/L.701.

¹²⁶ Voir T/PET.7/459, 491, T/OBS.7/37, T/L.701.

¹²⁷ Voir T/PET.7/460, T/OBS.7/37, T/L.701.